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§ 171 KFKS 2020/1 

Anmälningar  

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet.  
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSAU 2020-12-15 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Jämställdhetsmyndigetens utskick till chefer 
och politiker - med anledning av 
myndighetens regeringsuppdrag rörande 
covid‐19 och våldsutsatthet 

 

Rapporter 
 

Nationella vårdkomptensrådet: Analys och 
åtgärdsförslag från Nationella 
vårdkompetensrådet om 
kompetensförsörjningen i hälso- och 
sjukvården efter pandemivåren 2020 

 

Cirkulär, SKR 
 

Cirkulär 20-47 Pensionsnämndens beslut om 
omräkning av pensionsbehållning, intjänad 
pensionsrätt 1997-12-31 samt 
förmånsbestämda pensioner enligt PFP och 
KAP-KL under 2021 

 

Cirkulär 20-48 Bestämmelser för arbetstagare 
i arbetsmarknadspolitiska insatser – BEA 20 

 

Revidering av Cirkulär 18-46 Beslut om 
bidragsbelopp till enskilda huvudmän 
överklagas genom förvaltningsbesväg 

 

Cirkulär 20-49 Värdesäkring 2021  
Cirkulär 20-51 Huvudöverenskommelse om 
lön mm HÖK 20 och Med stud 20 - med 
OFR Läkare  inklusive bilagor 
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Övrigt 
 

VärNa; styrelseprotokoll från 27 november 
2020 

 

 
- - - - - 
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§ 172 KFKS 2020/2 

Delegationsbeslut  

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2020-12-15 

 Ärende Beslutsfattare Datum 
1.  Tilldelningsbeslut i 

konkurrensutsättning av DIS 
Controller 
KFKS 2020/996 

Sebastian Nordgren, tf 
enhetschef 
controllerenheten samt 
enhetschef inköpsenheten 

2020-11-18 

2.  Tilldelningsbeslut efter förnyad 
konkurrensutsättning avseende 
Bokning och Bidragslösning  
KFKS2020/764  

Anders Mebius, kultur-och 
fritidsdirektör 

2020-11-27 

3.  Tilldelningsbeslut i den 
förnyade 
konkurrensutsättningen Digital 
strateg till Nacka kommun 
KFKS 2020/1010 

Henrik Ahl, stabschef 
 

2020-11-26 

4.  Delegationsbeslut om 
placeringar 2020-12-01  
KFKS 2020/797 

Christina Rapp Lundahl, tf 
ekonomi-och 
finansdirektör 

2020-12-01 

5.  Beslutattestanter och ersättare 
för balanskonton år 2020 
KFKS 2019/1100 

Lena Dahlstedt, 
stadsdirektör 

2020-10-21 

6.  Beslutsattestanter 2020 för 
kommunstyrelsen, stab 
digitalisering 
KFKS 2019/1100 

Lena Dahlstedt, 
stadsdirektör 

2020-10-12 

7.  Beslutsattestanter 2020 för 
kommunstyrelsen, 
personalenheten 
KFKS 2019/1100 

Lena Dahlstedt, 
stadsdirektör 

2020-20-12 
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8.  Avbryta och ompublicera 
upphandling av Telefoni-och 
Kontaktcentertjänster 
KFKS 2020/253 

Hans-Otto Halvarsson, 
stöd- och servicedirektör 

2020-12-07 

 
- - - - - 
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§ 173 KFKS 2020/308 

Aktuellt läge i kommunen gällande coronapandemin 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
Trafik- och fastighetsdirektör Mats Bohman ger en muntlig redovisning över den aktuella 
situationen inom kommunens olika delar med anledning av pandemin. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade att notera informationen till protokollet. 
 
- - - - - 
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§ 174 KFKS 2020/40 

Kommunstyrelsens internbudget 2021 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen fastställer internbudget för år 2021 i enlighet med 
stadsledningskontorets förslag. 
 

Ärende 
Budgetramen för kommunstyrelsen och kommunfullmäktige fastställdes av 
kommunfullmäktige den 16 november 2020. Den ekonomiska ramen för 
kommunfullmäktige, kommunstyrelsen inklusive stadsledningskontoret, 
stadsledningskontorets stab, myndighets- och huvudmannaenheter och stöd- och 
serviceenheter uppgår till 185,4 miljoner kronor. 
 
Förslaget till internbudget omfattar huvudsakligen följande. 
Kommunstyrelsen övergripande har en budget på 80,6 miljoner kronor. 
Stadsledningskontoret inklusive stadsledningskontorets stab tilldelas 34,5 miljoner kronor i 
budget. Nettobudget för stöd- och serviceenheterna summerar upp till 20,4 miljoner 
kronor. Exploatering Nacka och Nacka stad tilldelas totalt 6 miljoner kronor. Budget för 
särskilda fastighetsobjekt visar kostnader på 10,4 miljoner kronor. Enheten för 
fastighetsförvaltning ska generera ett överskott på 20 miljoner kronor, Välfärd skola ett 
överskott på 10,7 miljoner kronor och Välfärd samhällsservice ett överskott på 10 miljoner 
kronor. Övriga myndighets- och huvudmannaenheter enheter budgeterar netto nollresultat. 
 
Kommunstyrelsen som helhet tilldelas 1378 miljoner kronor i investeringsmedel, för 
perioden 2021-2024 och senare. Dessa medel fördelas med 468 miljoner till 
fastighetsverksamheten, 470 miljoner kronor netto till exploatering Nacka, 440 miljoner 
kronor för exploatering Nacka stad. 
 
Kommunfullmäktige gav kommunstyrelsen följande särskilda uppdrag under 2021: 
 
• Genomföra en bred undersökning av Nackaföretagens uppfattning om att vara 
verksamma i Nacka samt om åtgärder de anser behöver vidtas för att företagsklimatet ska 
bli bättre och att de kan bli mer välmående och anställa fler medarbetare. 
• Utreda förutsättningarna för solceller och laddstolpar på flera av kommunens fastigheter 
och återkomma med en plan för hur en utbyggnad ska kunna gå till och ekonomin för 
detta. 
• Skyndsamt åtgärda de brister som finns på elevtoaletter och i omklädningsrum i skolorna. 
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• Utveckla arbetet med befolkningsprognoserna så att underlaget blir mer träffsäkert i att 
bedöma framtida behov av förskola, skola och äldreomsorg. 
• Via det brottsförebyggande rådet (BRÅ) samordna kommunens insatser med 
brottsförebyggande och trygghetsskapande arbete i den fysiska miljön. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 20 november 2020 
Bilaga 1 Intäkter, kostnader och nettobudget 2021 
Bilaga 2 Kommunstyrelsens fokusområden och resultatindikatorer 2021 
Bilaga 3 Internbudget för enheten för fastighetsförvaltning 2021 
Bilaga 4 Internbudget för enheten för bygg och anläggning 2021 
Bilaga 5 Välfärd skolas affärsplan 2021 
Bilaga 6 Välfärd samhällsservice affärsplan 2021 
Bilaga 7 Exploatering och stadsutveckling internbudget 2021 
Bilaga 8 Riktlinjer för särskilda fastighetsobjekt 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till förslaget från stadsledningskontoret.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) meddelade att Socialdemokraterna inte deltar i beslutet. 
 
Mikael Carlsson (NL) meddelade att Nackalistan inte deltar i beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Kommunfullmäktige har antagit budget i demokratisk ordning. Det socialdemokratiska 
budgetalternativet antogs inte. Den hade inneburit avsevärt mer resurser till 
verksamheterna inom skolan och omsorgen med möjlighet till bättre löner för anställda 
inom omsorgen och mer resurser till skolorna. Den hade också inneburit en besparing på 
reklam och PR.” 
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Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan väljer att inte delta i detta beslut eftersom vårt eget budgetförslag hade gett 
helt andra förutsättningar.” 
 
- - - - - 
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§ 175 KFKS 2020/1113 

Internkontrollplan för kommunstyrelsen 2021 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen antar föreslagen 
internkontrollplan för 2021 enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen den 2 december 2020. 
 

Ärende 
Kommunfullmäktige antog under hösten 2020 ett nytt reglemente för intern kontroll. Av 
det nya reglementet för intern kontroll framgår att den interna kontrollen ska bygga på en 
genomförd riskanalys. En riskanalys handlar om att identifiera interna och externa risker 
som kommunen riskerar att utsättas för. Till analysen hör också att kvantifiera hur stor 
sannolikhet det är att identifierad risk inträffar samt konsekvenserna för kommunen. 
Riskanalysen ska sedan ligga till grund för den internkontrollplan som tas fram inom 
respektive nämnd. 
 
Kommunledningsgruppen har genomfört en riskanalys inom kommunstyrelsens 
ansvarsområde. Riskanalysen utgör underlag för 2021 års internkontrollplan som föreslås 
för kommunstyrelsen. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 2 
december 2020 
Bilaga 1 Förslag på internkontrollplan för kommunstyrelsen 2021 
Bilaga 2 Riskanalys och riskmatris för kommunstyrelsen 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten – och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) meddelade att Socialdemokraterna inte deltar i beslutet. 
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Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Det är särskilt positivt att internkontrollplanen nu behandlas som ett eget ärende istället 
för del av internbudgeten. Kontrollplanens funktion är att identifiera riskområden och 
erbjuda plan för att minimera dessa. Ett område som tas upp är ”allvarliga brister i leverans 
av välfärdstjänster”. Detta är ett av kommunens absolut viktigaste uppdrag. Som metod att 
minimera risken anges ”Rutiner för uppföljning”. Det är en bra metod. Vi har nyligen sett 
hur införandet av en modell, i det specifika fallet kundvalsmodellen, för anordnare kan 
skapa allvarliga brister i leverans av välfärdstjänster. Ibland är kundvalet den optimala 
modellen, ibland upphandlingar och ibland egen ”in-house”-drift. Vid val av respektive 
modell ska en riskanalys göras av riskerna med valet av modell, för att hindra framtida 
misstag. I det arbetet vill vi att kommunstyrelsen använder sin samordningsroll över 
nämnderna för att tillse att en sådan riskanalys inte faller mellan stolarna.” 
 
- - - - - 
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§ 176 KFKS 2020/283 

Revidering av Reglemente för redovisning 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige reviderar reglementet för redovisning 
enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 2 december 2020. 
 

Ärende 
Kommunens reglemente för redovisning är från 2014 och det finns ett behov av att 
revidera reglementet både utifrån ny lagstiftning och för att delar i reglementet ytterligare 
behöver tydliggöras. Delar av befintligt reglemente föreslås också flyttas till styrdokumentet 
”Så här gör vi i Nacka – Redovisning och investeringar” då de saknar karaktären av 
bestämmelse och därför inte behöver regleras i ett reglemente. Exempel på förändringar i 
förslaget till reviderat reglemente är införandet av beloppsgränser vid attest, regelverk för 
maskinell attest och att slutredovisning av investeringar ska innehålla uppgift om 
ursprunglig beslutad budget och eventuella tilläggsbeslut. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 2 december 2020 
Bilaga 1 Förslag till reglemente för redovisning med ändringsförslag 
Bilaga 2 Reglemente för redovisning (nuvarande) 
Bilaga 3 Så här gör vi i Nacka – Redovisning och investeringar 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
- - - - - 
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§ 177 KFKS 2020/1106 

Policy om mutor, jäv, representation och bisysslor 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar ”Policy om mutor, jäv, 
representation och bisysslor” i enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelsen den 10 december 
2020. 

Ärende 
Arbetet med att förhindra mutor, jäv och otillåtna bisysslor är ytterst en demokratifråga. 
Nackaborna måste kunna känna tillit till att kommunens beslut är allsidigt underbyggda och 
inte påverkats av ovidkommande hänsyn i sin tjänsteutövning. För att ge medarbetare och 
förtroendevalda goda förutsättningar att arbeta förebyggande vad gäller mutor, jäv och 
annan otillåten påverkan föreslås att kommunens ställningstagande inom området samlas i 
en policy. Samma sak gäller avseende representation och bisysslor. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik-och kanslienheten, daterad den 10 
december 2020 
Bilaga 1 Policy om mutor, jäv, representation och bisysslor 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten – och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Det är välkommet att samla ställningstagande om mutor, jäv, och otillåten påverkan i en 
policy. Arbetet mot oönskad och otillåten inblandning i den demokratiska hanteringen av 
ärenden måste ständigt hållas vid liv och finnas kunskap kring. Nackalistan välkomnar detta 
och vill att denna kunskap och arbete kring dessa frågor ska hållas aktivt i särskilt aktuella i 
verksamheter som har störst risker att utsättas för otillåtna påverkansmöjligheter som bygg- 
och planverksamheter och vissa delar av socialtjänsten.” 
 
-  - - - 
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§ 178 KFKS 2020/1008 

Revidering av Servicepolicy 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige antar servicepolicyn enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 24 
november 2020, med följande tillägg.  

• Att under punkten ”Kontakten med kommunens ska upplevas som smidig och 
enkel” lägga till följande: 
Vi ser till att ha rutiner för att kontinuerligt ha rätt information för att klara detta. 

• Att under punkten ”Tillgänglighet” lägga till följande: 
Vi jobbar med att ständigt förbättra användarvänligheten med fokus för den som kontaktar 
kommunen i alla dess kanaler och system. 

Därmed upphävs nu gällande servicepolicy. 
 

Ärende 
Stadsledningskontoret har tagit fram förslag till ny servicepolicy. Den nuvarande policyn 
antogs av kommunstyrelsen den 25 november 2013 och behöver revideras och anpassas till 
de förhållanden som råder 2020. Bland annat har de digitala kanalerna utvecklats mycket de 
senaste åren. 
 
I servicepolicyn beskrivs det förhållningsätt som krävs för att skapa bemötande, service och 
tillgänglighet på den höga nivån dagens och morgondagens Nackabor, företagare, 
föreningsliv, besökare och andra intressenter som kommunens verksamheter vänder sig till, 
ska kunna förvänta sig. Servicepolicyn ska gälla för alla medarbetare i Nacka kommun och 
de kommunala bolagen. Beslut om antagande av policyn fattas därför av 
kommunfullmäktige. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 24 
november 2020 
Bilaga 1 Förslag till ny servicepolicy, reviderad i enlighet med föreslagna ändringar från 
kommunstyrelsens arbetsutskott.  
Bilaga 2 Gällande servicepolicy 
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Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M) och Mikael 
Carlsson (NL), bifall till förslaget från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten 
med följande tillägg:  

• ”Att under punkten ’Kontakten med kommunens ska upplevas som smidig och 
enkel’ lägga till följande: 
Vi ser till att ha rutiner för att kontinuerligt ha rätt information för att klara detta. 

• Att under punkten ’Tillgänglighet’ lägga till följande: 
Vi jobbar med att ständigt förbättra användarvänligheten med fokus för den som kontaktar 
kommunen i alla dess kanaler och system.” 

 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – ovanstående yrkande 
från Khashayar Farmanbar m.fl. – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med 
detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 179 KFKS 2020/1020 

Styrdokument för krisberedskap 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 
 
1. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige antar program för krisberedskap 
2021-2023 enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 5 november 2020. 
 
2. Kommunstyrelsen antar övergripande krisplan samt utbildnings- och övningsplan enligt 
bilaga 2 och 3 till tjänsteskrivelsen daterad den 5 november 2020. 
 

Ärende 
Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB) och Sveriges Kommuner och 
Regioner (SKR) har undertecknat en överenskommelse om kommunernas krisberedskap 
2019–2022 (SKL 18/03101). Denne reglerar ersättning, uppgifter och därtill kopplat stöd 
för kommunernas arbete med krisberedskap under samma period. I enlighet med 
överenskommelsen har kommunen upprättat Program för krisberedskap 2020–2023. 
Programmet anger kommunens övergripande mål och inriktning för arbetet med 
krisberedskap under mandatperioden. Nacka kommuns program för krisberedskap sätter 
ramarna för övrigt krisarbete. Programmet beskriver hur kommunens arbete med 
krisberedskap är organiserat, hur risk- och sårbarhetsanalysprocessen fungerar och redogör 
för ambitionsnivåer gällande geografiskt områdesansvar. Till kommunens styrdokument för 
krisberedskap hör även Övergripande krisplan och Utbildnings- och övningsplan. 
Kostnaderna för kommunens ansvar kopplat till styrdokument för krisberedskap hanteras 
inom beslutad budget. Respektive nämnd har ansvar inom sina budgetar och 
kommunstyrelsen har ett övergripande ansvar inom sin budget. Kommunen erhåller 
statsbidrag som till del finansierar ansvaret kopplat till kriser och allvarliga händelser. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 5 
november 2020 
Bilaga 1 Nacka kommuns program för krisberedskap 
Bilaga 2 Nacka kommuns övergripande krisplan 
Bilaga 3 Utbildnings- och övningsplan 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten – och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Det är alltid bra att uppdatera och hålla den här typen av dokument aktuella. Sedan 
tidigare har vi socialdemokrater påpekat den informationsbrist som vi upplevt vid tillfällen 
då extraordinära händelser har skett, när inte ens hela krisledningsutskottet, fått 
information. Några exempel är: 9 november 2016 i samband med det unikt stora snöfallet 
som skapade stort avbrott i vardagen för Nackaborna, samt 7 april 2017 i samband med 
terrordådet på Drottninggatan i Stockholm. Även under Coronapandemins startskede, 
innan krisledningsutskottet tillslut sammanträde, på beslut av KSO och uppmaning av 
undertecknad, fanns samma informationsbrist. Det var också något iögonfallande att när 
kommunens krisorganisation testades i början av 2020 under ett simulerat krigsanfall, 
kallades krisledningsutskottet samman eller utskottets andra vice ordförande fick någon 
information. Dessa är alla allvarliga incidenter. Trots viktiga formuleringar i dokumenten 
och handlingarna är efterlevnaden av informationsspridningen bekymmersamt och måste 
förbättras.” 
 
- - - - - 
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§ 180 KFKS 2020/1062 

Kommunstyrelsens beslutsattestanter år 2021 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 
 

1. Kommunstyrelsen utser stadsdirektör Lena Dahlstedt och ekonomi- och 
finansdirektör Jörn Karlsson var för sig, att vara beslutsattestant för kommunens 
samtliga ansvar. Under stadsdirektörens frånvaro följer dennes beslutsattesträtt till 
tillförordnad stadsdirektör. 

2. Kommunstyrelsen utser stadsdirektör Lena Dahlstedt att vara beslutsattestant för 
kommunens tillgångs- och skuldkonton. 

3. Kommunstyrelsen delegerar till stadsdirektören att besluta om förändring av 
beslutsattestanter för kommunstyrelsens samtliga ansvar samt kommunens 
tillgångs- och skuldkonton. Det innebär även en rätt för stadsdirektören 
vidaredelegera beslutanderätten. Stadsdirektörens beslut ska anmälas till 
kommunstyrelsen. 

4. Kommunstyrelsen utser ordinarie beslutsattestanter inom respektive ansvarsområde 
enligt tabell 1 i bilaga 1 till stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 

5. Kommunstyrelsen beslutar att ordinarie beslutsattestant för ansvar 21xxx och 
23xxx har rätt att vidaredelegera beslutanderätten inom sitt ansvarsområde. 
Delegationsbesluten ska anmälas till kommunstyrelsens arbetsutskott. 

6. Kommunstyrelsen beslutar att ordinarie beslutsattestant för ansvar 201xx, 202xx, 
242xx har rätt att vidaredelegera beslutanderätten inom sitt ansvarsområde. 
Delegationsbesluten ska anmälas till kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott. 

7. Kommunstyrelsen beslutar att ordinarie beslutsattestant för ansvar 50000-52999 
och 57xxx har rätt att vidaredelegera beslutanderätten inom sitt ansvarsområde. 
Delegationsbesluten ska anmälas till kommunstyrelsens verksamhetsutskott. 

8. Kommunstyrelsen utser attestanter med ersättare för behörighet/slutregistrering/ 
utbetalning enligt tabell 2 i bilaga 1 till stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 

9. Kommunstyrelsen beslutar om behörigheter avseende plusgirouttag, 
undertecknande av mervärdeskattedeklaration samt kommunens lånecertifikat 
enligt tabell 3a-b i bilaga 1 till stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 

 

Ärende 
Enligt kommunens redovisningsreglemente ska nämnderna varje år besluta om attestanter 
för kommande år. Kommunstyrelsen ska även årligen utse behörighetsattestanter, 
slutregistreringsattestanter samt utbetalningsattestanter för övergripande in- och 
utbetalningar från kommunens plus- eller bankgiro. 
 



 
23 (47) 

 15 december 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 19 november 2020 
Bilaga 1 Tabell 1-3 Beslutsattestanter 2021 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
- - - - - 
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§ 181 KFKS 2020/711 

Rensättra naturreservat 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att med stöd av 7 kap. 4 § miljöbalken 
besluta om att förklara Rensättra som naturreservat enligt förslag till föreskrifter, 
avgränsning och skötselplan daterad den 10 november 2020, bilaga 2 till tjänsteskrivelsen 
daterad den 30 november 2020. 

Ärende 
Den 27 april 2011 beslutade miljö- och stadsbyggnadsnämnden att inrättandet av Rensättra 
naturreservat skulle påbörjas under 2013. Arbetet med att ta fram förslag till föreskrifter, 
avgränsning och skötselplan skedde till stor del under 2017. Dessförinnan hade olika 
inventeringar och en medborgardialog genomförts. 
 
Förslaget till Rensättra naturreservat har varit på två samråd, ett under 2018 och ett under 
2020. Det senare samrådet hölls endast med berörda sakägare till följd av en mindre 
utvidgning av reservatet i väster och ett tillägg i A-föreskrifterna. 
 
Rensättra är en del av Nacka-Värmdökilen och reservatet bidrar till att bibehålla de 
ekologiska och rekreativa sambanden i området. Det blivande reservatet är särskilt viktigt 
för att bevara spridningssambanden för barrskogslevande arter men utgör även en länk för 
arter knutna till ädellövskog. Rensättra är ett område med höga naturvärden som har stor 
betydelse för friluftslivet och som närrekreationsområde för boende i norra Boo. 
Naturvärdena är främst knutna till gammal barrskog med lång kontinuitet, sumpskogar 
med grova klibbalar samt hävdade öppna marker där gamla skyddsvärda ekar står i brynen. 
 
Natur- och trafiknämnden beslutade den 10 november 2020 om att föreslå 
kommunfullmäktige att besluta om att förklara Rensättra som naturreservat. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och enheten för drift offentlig utemiljö, daterad 
den 30 november 2020 
Bilaga 1 Natur- och trafiknämndens beslut den 10 november 2020, §184 
Bilaga 2 Förslag till föreskrifter, avgränsning och skötselplan, 2020-11-10 
Bilaga 3 Bilaga till förslag till föreskrifter, avgränsning och skötselplan 
Bilaga 4 Samrådsredogörelse 1 
Bilaga 5 Samrådsredogörelse 2 
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Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall Sten (L), Khashayar 
Farmanbar (S) och Mikael Carlsson (NL), bifall till förslaget från stadsledningskontoret och 
enheten för drift offentlig utemiljö. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och enheten för drift offentlig utemiljö – och fann att arbetsutskottet 
hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
" Det är glädjande att naturreservatet Rensättra i Boo nu instiftas. Nackalistan har helhjärtat 
stött reservatsbildningen under hela processen. Området utgör en viktig länk för 
artspridning mellan Velamsunds naturreservat och det planerade naturreservatet i Skarpnäs. 
Ett grönområde norr om Sågsjön som omger Sågsjöbäcken var från början förslaget att bli 
del av Rensättra naturreservat. Nackalistan vill att detta område bevaras som grönområde 
och inte bebyggs samt att kommunen utreder åtgärder för Sågsjöbäcken, t ex att undanröja 
vandringshinder för fiskarter vattendraget. " 
 
- - - - - 
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§ 182 KFKS 2020/1112 

Remiss – Departementspromemoria Tidsbegränsad 
lösning för att säkerställa tillgång till skolinformation 
Yttrande till Utbildningsdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att anta utbildningsnämndens 
förslag till yttrande enligt bilaga till tjänsteskrivelsen daterad 2020-12-01. 

Ärende 
Remisspromemoria Tidsbegränsad lösning för att säkerställa tillgång till skolinformation 
U2020/05409 har lämnats på remiss. Ett ändrat rättsläge innebär att systemet för 
informationsförsörjning inom skolväsendet inte fungerar som tidigare eftersom uppgifter 
om fristående skolors verksamhet inte kan offentliggöras på skolenhetsnivå och därmed 
inte heller kan användas för andra ändamål än statistik. I denna promemoria föreslås nya, 
tidsbegränsade bestämmelser i offentlighets- och sekretesslagen som bryter 
statistiksekretessen så att enheter inom myndigheter som ägnar sig åt särskild verksamhet 
för framställning av statistik kan lämna uppgifter som avser enskilda huvudmän inom 
skolväsendet till Statens skolverk och kommuner för att de ska kunna utföra vissa angivna 
uppgifter. 
 
Utbildningsnämnden ser positivt på förslaget om nya, tidsbegränsade bestämmelser i 
offentlighets- och sekretesslagen, men påtalar behovet av en snabb lösning för ytterligare 
uppgifter. Kommunen behöver fortsätta informera vårdnadshavare om personalens 
utbildning i förskolor och fritidshem. Det är också viktigt att kommunen kunna fortsätta 
använda mått på elevers resultatutveckling i grundskolan och gymnasieskolan för att främja 
hög måluppfyllelse och likvärdighet. 

Handlingar i ärendet 
Ordförandebeslut av utbildningsnämndens ordförande, daterad den 1 december 2020 
Tjänsteskrivelse från utbildningsenheten daterad den 1 december 2020 
Bilaga 1 Förslag till yttrande 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
utbildningsnämnden – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
 - - - -  
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§ 183 KFKS 2020/1007 

Remiss – Promemoria Införandet av familjevecka 
påbörjas (Ds 2020:24) 
Yttrande till Socialdepartementet 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande 
över Socialdepartementets promemoria ”Införandet av familjevecka påbörjas” (Ds 
2020:24) enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 2 december 2020. 
 

Ärende 
Socialdepartementet har i Införandet av familjevecka påbörjas Ds 2020:24 föreslagit införandet 
av en familjevecka. Familjeveckan innebär att föräldrar ska ha rätt till ledighet från arbetet i 
vissa situationer och till en ersättning för förlorad arbetsinkomst. Enligt promemorian är 
syftet med familjeveckan att underlätta för förvärvsarbetande föräldrar att kombinera 
arbetsliv och familjeliv, förbättra förutsättningarna för föräldrar att förvärvsarbeta samt 
främja minskat deltidsarbete. I promemorian lämnas tre förslag för hur införandet av 
familjeveckan kan ske. Förslagen skiljer sig åt avseende hur många dagar med ledighet och 
familjedagspenning som föräldrarna föreslås att kunna nyttja. 
 
I det föreslagna yttrandet anges att Nacka kommun avstyrker förslaget i promemorian. 
Kommunen anser att regeringen i rådande ekonomiska läge borde prioritera åtgärder som 
stimulerar ekonomin genom att öka antalet arbetade timmar istället för att minska dessa. 
En ökad produktivitet ger en ökad tillväxt som gynnar såväl barnfamiljer som övriga 
medborgare mer i slutändan än vad införandet av en familjevecka skulle göra. Införandet av 
familjevecka kommer också få ogynnsamma direkta konsekvenser för kommunerna, dels i 
form av lägre skatteintäkter, dels på grund av ökad problematik med personalförsörjning då 
den personal som nyttjar familjeveckan kommer behöva ersättas. Nacka kommun avstyrker 
således förslaget om införandet av familjevecka och alla de tre olika alternativ som föreslås i 
fråga om förmånstid. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab, daterad den 2 
december 2020 
Bilaga 1 Förslag till yttrande 
Bilaga 2 Promemoria Införandet av familjevecka påbörjas (DS 2020:24) 
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Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till förslaget från stadsledningskontoret och 
stadsledningskontorets stab. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab – och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) meddelade att Socialdemokraterna inte deltar i beslutet. 
 
- - - - - 
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§ 184 KFKS 2020/918 

Politikerinitiativ – Inrätta 4 framtidsfonder i Nacka, för 
utveckling, kompetens, trygghet och miljö 
Politikerinitiativ den 6 oktober 2020 av Mats Gerdau (M), Hans Peters (C), Gunilla Grudevall-Steen 
(L) och Karin Teljstedt (KD) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar att framtidsfonderna redovisas inom ramen för eget kapital i 
årsredovisningen för år 2020 och att avsättningen sker genom fullmäktiges beslut att 
fastställa årsredovisningen. 
 
Kommunstyrelsen noterar kriterier för användandet av fonderna i enlighet med denna 
tjänsteskrivelse. 
 
Kommunstyrelsen ger stadsledningskontoret i uppdrag att utreda formerna för hur 
framtidsfonderna rent praktiskt ska hanteras i organisationen. Redovisning sker i samband 
med kommunstyrelsens sammanträde den 22 februari 2021. 
 

Ärende 
Stadsledningskontoret har på kommunstyrelsens arbetsutskotts uppdrag utrett 
möjligheterna att använda en del av det förväntade ekonomiska överskottet avseende 2020 
för att inrätta fyra framtidsfonder; framtids- och utvecklingsfond, kompetensfond, 
trygghetsfond samt miljö- och klimatfond. 
 
Slutsatsen är att det mest optimala är att avsätta medel inom ramen för eget kapital och att 
125 miljoner konor avsätts på detta sätt. 
 
Fördelningen mellan respektive fond föreslås enligt följande: 
 
Framtids- och utvecklingsfond 50 Mkr 
Kompetensfond  30 Mkr 
Trygghetsfond  15 Mkr 
Miljö- och klimatfond  30 Mkr 
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Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab, daterad den 4 
december 2020 
Bilaga 1 Politikerinitiativ den 6 oktober 2020 
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), Gunilla Grudevall 
Sten (L), Karin Teljstedt (KD) och Mats Gerdau (M), bifall till förslaget från 
stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och stadsledningskontorets stab – och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan är positiva till skapandet av dessa framtidsfonder. Vi kommer dock noga följa 
användandet av dessa så att det verkligen används till att göra saker som annars inte skulle 
bli gjorda under den ordinarie budgeten. Vi tycker också att fördelningen mellan fonderna 
är felaktig då vi skulle vilja satsa betydligt mer på miljö och klimat samt tryggheten på 
bekostnad av i första hand VR-upplevelser av Nacka Stad.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Att i goda tider fondera pengar är en god policy. Världen, Sverige och Nacka står idag mitt 
i den värsta globala pandemin i vår tid. Kommunens medarbetare har slitit hårt för att 
leverera viktiga tjänster till invånare. Allt från äldrevård och skolor till att sopor ska hämtas 
i tid och el ska finnas i ledningarna har blivit en större ansträngning under pandemin. I 
detta läge är det klokt att underlätta och förbättra för personalen och stärka kommunens 
leverans för att ge god service till invånarna. Istället väljer Nacka majoritet bestående av M, 
C, L och KD att skära ner på alla som har behov. Nackabor som har en funktionsvariation, 
vuxna med psykisk ohälsa eller barn som har dyslexi är alla de som drabbas av 
nedskärningarna. Majoriteten anser tydligen att dessa är goda tider för att fondera undan 
pengar istället för att stärka välfärden. 
Socialdemokraterna anser att en del av det stora överskottet bör användas till att stärka 
välfärden, därutöver inventera och förbättra publika miljöer och miljöer för barn och 
ungdomar, samt ökade idrottsytor, exempelvis 11-spelarplan på Sicklavallen och att ta ner, 
sälja och införskaffa nytt fotbollstält på Järla höjden.” 
- - - - -  
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§ 185 KFKS 2018/966 

Motion – Äga och driva simhallar lokalt 
Motion den 15 oktober 2018 från YuSie Rundkvist Chou m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen eftersom lokalisering och drift av ny 
simhall i Saltsjöbaden redan beslutats av kommunen. Kommunfullmäktige noterar att 
kommunen har för avsikt att ersätta simhallen på Järlahöjden samt uppföra en helt ny 
simhall i Myrsjö. Kommunfullmäktige noterar även att det inte ligger i inom ramen för 
kommunens ansvar att i initiera så kallade simhallsbolag. Motionen är därmed 
färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Initiativtagarna till motionen föreslår att kommunen ska utreda möjligheten att bygga upp 
lokala simhallsbolag för att locka lokala bolag att gå in som aktieägare samt att lokala 
föreningar och bolag ska driva simhallarna i de olika kommundelarna.  
 
Det kan noteras att kommunen redan utrett och beslutat i frågan om lokaliseringen av en 
ny simhall i Saltsjöbaden. Eftersom det rör sig om drift som riktar sig till alla medborgare 
så anger kommunens styrprinciper att en upphandling ska ske. I upphandlingen har alla 
intresserade aktörer möjlighet att lämna anbud, oavsett om det är idrottsförening, 
aktiebolag eller kommunal välfärdsproduktion. Motionärernas förslag om att kommunen 
ska initiera ett så kallat lokala simhallsbolag bedöms inte ligga ramen för kommunens 
ansvar. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och kultur-och fritidsenheten, daterad den 24 
november 2020 
Bilaga 1 Motion - Äga och driva simhallar lokalt (NL) 
 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), bifall till 
motionens förslag. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde Mikael Carlssons yrkande mot förslaget från stadsledningskontoret 
och kultur-och fritidsenheten, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med 
förslaget från stadsledningskontoret och kultur-och fritidsenheten.  
 

Reservationer 
Mikael Carlsson reserverade sig mot beslutet, och ingav följande:  
”Att aktiva lokala föreningar skulle kunna driva en simhall lokalt vore en positiv sak. Det 
skulle kunna bidra till en god lokal förankring bland bad- och simintresserade och sannolikt 
öka de simsportintresserades skara. Nackalistan yrkar bifall till den egna motionen och 
reserverar sig till förmån för den.” 
 
- - - - - 
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§ 186 KFKS 2018/1115 

Motion – Simhall i Fisksätra i kommunal regi 
Motion den 19 november 2018 från Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår motionens förslag om en e ny simhall i Fisksätra som drivs i 
kommunal regi. Kommunfullmäktige noterar att placeringen av en ny simhall redan är 
beslutad samt att en kommunal drift av simhallar inte är aktuell utifrån kommunens 
styrprinciper. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna yrkar att kommunfullmäktige ändrar sitt beslut om lokalisering av nya 
Näckenbadet att istället placeras i Fisksätra, att kommunen ska låta bygga badet i egen regi 
genom att enbart upphandla bygget och att kommunen ska äga det nya badet samt driva 
verksamheten i egen regi. 
 
Lokaliseringen av den nya simhallen är redan utredd och beslutad, den ska placeras på 
Saltsjöbadens IP. Kommunens styrprincip anger att en upphandling av driften ska ske då 
det rör sig om drift som riktar sig till alla medborgare. Mot bakgrund av detta föreslås dessa 
förslag i motionen avslås. Gällande förslagen att kommunen ska bygga och äga det nya 
badet noteras att detta redan ingår i den nya upphandlingen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och kultur-och fritidsenheten, daterad den 24 
november 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 16 oktober 2019, § 88 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse till fritidsnämnden (FRN 2019/5) 
Bilaga 3 Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret och kultur-och fritidsenheten – och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - -  
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§ 187 KFKS 2018/1092 

Motion – Badhus i Fisksätra 
Motion den 19 november 2018 från Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta följande. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår motionens förslag mot bakgrund av att kommunen redan har 
beslutat att bygga en ny simhall vid Saltsjöbadens idrottsplats som bedöms uppfylla det 
behov som anges i motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunen ska anlägga en 15-metersbassäng med tillhörande 
relaxavdelning i Fisksätra. Kommunfullmäktige har, den 21 september 2015, § 206, beslutat 
att lokalisera en ny simhall på Saltsjöbadens IP, på samma plats som den gamla simhallen. 
Beslutet grundar sig på en utredning, som visar att det är mer lämpligt att anlägga simhallen 
på befintlig mark vid Saltsjöbadens idrottsplats, än en placering i Fisksätra, utifrån 
aspekterna tillgänglighet, funktion, genomförbarhet, ekonomi och 
risk/möjlighetsperspektiv. Den nya simhallen kommer att ha en större kapacitet än den 
gamla och givet antalet invånare i kommundelen samt avståndet mellan Fisksätra och 
Saltsjöbaden anses den nya simhallen med placering på Saltsjöbadens IP uppfylla det behov 
som anges i motionen. Mot bakgrund av ovanstående föreslås att motionens förslag avslås. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och kultur-och fritidsenheten, daterad den 24 
november 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 4 december 2019, § 106 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse till fritidsnämnden 
Bilaga 3 Motion den 19 november 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till motionens förslag. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde Khashayar Farmanbars yrkande mot förslaget från 
stadsledningskontoret och kultur-och fritidsenheten, och fann att arbetsutskottet hade 
beslutat i enlighet med förslaget från stadsledningskontoret och kultur-och fritidsenheten. 
 
- - - - - 
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§ 188 KFKS 2020/454 

Motion – Svalare stadsmiljö 
Motion den 18 maj 2020 av Ninni Lindberg och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut 
 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår arbeten inom kommunen som uppfyller 
intentionerna bakom föreslagen i motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Aktuell motion ställdes till kommunfullmäktige den 18 maj 2020. Kommunstyrelsens 
arbetsutskott remitterade den vidare till miljö- och stadsbyggnadsnämnden, natur- och 
trafiknämnden samt kommunstyrelsen. Ärendet behandlades den 10 november 2020 av 
NTN (§192) och av MSN den 18 november 2020 (§271). 
 
I motionen föreslås fyra insatser för att minska effekterna av extrem sommarvärme. 
Åtgärderna som föreslås är att öka antalet planteringar av lövträd, att på nya tak anlägga 
odlingar ochatt undvika mörka tak och byggnadsmaterial samt att använda grå asfalt och 
gatsten istället för svart asfalt på lämpliga platser på vägar och parkeringsplatser. 
 
Arbete med åtgärder för att minska effekten av förväntade klimatförändringar är en viktig 
del i den fysiska planeringen. Det finns flera styrande dokument i kommunen med 
koppling till arbetet med klimat- och hållbarhetsfrågor och det pågår ett arbete med en 
klimat- och sårbarhetsanalys som utgör ett första steg i arbetet med att ta fram en 
klimatanpassningsplan för kommunen. Mot bakgrund av nämndernas redogörelse för sitt 
arbete instämmer enheten för strategisk stadsutveckling i att det redan pågår arbeten inom 
kommunen som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen där så är möjligt. 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 24 november 2020 
Bilaga 1 Motion ”Svalare stadsmiljö” daterad 18 maj 2020 av Ninni Lindberg och 

Lisskulla Zayane (MP) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 18 november 

2020 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse miljö- och stadsbyggnadsnämnden från planenheten, daterad 

den 30 oktober 2020 
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Bilaga 4 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 10 november 2020 
Bilaga 5 Tjänsteskrivelse natur- och trafiknämnden från enheten för drift offentlig 

utemiljö, daterad den 28 oktober 2020 
 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), bifall till 
motionens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Mikael Carlssons yrkande mot förslaget från enheten för strategisk 
stadsutveckling, och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med förslaget från 
enheten för strategisk stadsutveckling. 
 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet:  
”Motionen tar upp en viktig fråga som aktualiseras när vi bygger ut Nacka stad. Det pågår 
både i planeringen och i det praktiska, arbete med projekt som syftar till träd och grönska i 
blivande Nacka stad. Exempelvis kommer det att finnas gröna tak av olika slag, tex med 
hjälp av odlingslådor och liknande, trädplanteringar längs större gator som Vikdalsvägen, 
Värmdövägen och Sickla industriväg. Vidare planeras en stadspark där det idag är 
stadshusets parkering.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Att vara noga med hur hus byggs och miljön omkring den utformas handlar denna 
motion av Miljöpartiet om. Det är också något som i hög grad engagerar Nackalistan och 
som vi anser är viktigt. När man bygger stad i Nacka så borde man göra det med 
klimatambitioner så att Nacka så fort som möjligt når sina klimatmål och minskar negativa 
miljöpåverkan. Bifall till denna motion.” 
 
- - - - - 
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§ 189 KFKS 2020/456 

Motion – Idrottssatsningar Sicklavallen 
Motion den 18 maj 2020 av Ella Tegsten m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande.  
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun utreder möjligheterna kring genomförandet av 
idrottssatsningar på Sicklavaallen enligt förslaget att omfatta en 11-spelarplan, två 
idrottshallar av handbollsmått samt möjlighet att förlägga en 7-spelarplan på taket. 
Motionen behandlades i fritidsnämnden den 14 oktober 2020 som beslutade föreslå att det 
noteras att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslagen i 
motionen. I linje med fritidsnämndens beslut är enheten för strategisk stadsutvecklings 
samlade bedömning att det redan pågår ett arbete avseende idrottsanläggningar som 
hanteras inom ramen för stadsbyggnadsprojektet Sydvästra Plania samt i arbetet med att 
anlägga fotbollsplaner i Källtorp. Därför föreslår enheten att kommunfullmäktige noterar 
att det redan pågår ett arbete avseende idrottsanläggningar som hanteras inom ramen för 
stadsbyggnadsprojektet Sydvästra Plania samt i arbetet med att anlägga fotbollsplaner i 
Källtorp.  
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 10 november 2020 
Bilaga 1 Motion från Socialdemokraterna av Ella Tegsten med flera, den 18 maj 2020 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 14 oktober 2020 inklusive 

tjänsteskrivelse 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att arbetsutskottet överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan 
eget ställningstagande.  
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL) bifall till 
motionens förslag.  
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde sitt eget yrkande mot Khashayar Farmanbars yrkande, och fann att 
arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med det egna yrkandet om att överlämna ärendet till 
kommunstyrelsen utan eget ställningstagande.  
 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar (S) reserverade sig mot beslutet. 
 
Mikael Carlsson (NL) reserverade sig mot beslutet, och ingav följande:  
”Nackalistan anser att barnen i centrala Nacka måste ges likvärdiga möjligheter att få utöva 
idrott som barn runt om i landet. Att det i enlighet med vad som skrivs i motionen 
tillskapas en 11-spelarplan är väldigt viktigt och behövligt. Det är orimligt att 10-11 åringar 
ska cykla 5 kilometer längd hårt trafikerade vägar för att kunna spela fotboll, vi måste skapa 
bostadsnära planer. Vi tycker att Nacka kommun borde lyssna mycket mera på 
idrottsrörelsen om vilka behov de har, de är experterna på detta. Motionen är bra och bör 
bifalla.” 
 
- - - - - 
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§ 190 KFKS 2020/561 

Motion – Språkkunskaper i äldreomsorgen 
Motion den 15 juni 2020 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut: 
 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen eftersom det skulle innebära att 
anordnarnas möjligheter att rekrytera personal skulle försvåras i mycket hög utsträckning. 
 

Ärende 
Motionen föreslår att Nacka kommun ska ställa samma språkkrav på personal inom 
äldreomsorgen som Socialstyrelsen ställer på legitimationsyrken. Förslaget skulle innebära 
att utbildningskravet för undersköterskor i Nacka kommun skulle vara väsentligt högre än 
den utbildning som Socialstyrelsen och Skolverket förordar för undersköterskor. Få 
undersköterskor uppnår idag de krav som motionen anger. Äldreenhetens bedömning är 
att anordnarnas möjligheter att rekrytera personal skulle försvåras i mycket hög 
utsträckning. 
 
Det finns brister i kunskapen i svenska språket hos personal inom äldreomsorgen. 
Äldreenheten avser att arbeta för en kompetenshöjning inom området och regeringen 
föreslår i budgetpropositionen för 2021 en riktad satsning på yrkessvenska för 
äldreomsorgen. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från äldrenämnden den 25 november 2020, § 83 
Tjänsteskrivelse från äldreenheten daterad den 1 oktober 2020, reviderad 8 december 2020 
Bilaga Motion - Språkkunskaper i äldreomsorgen (SD) 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Karin Teljstedt (KD), bifall till 
förslaget från äldrenämnden.  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
äldrenämnden – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Goda språkkunskaper är mycket viktigt inom äldreomsorgen så att de äldre upplever 
trygghet och god kommunikation och att inga missförstånd uppstår. Nackalistan har i sin 
budget avsatt medel för en förbättring och utbildningsinsats med sikte på förbättrade 
språkkunskaper. Vi delar motionens ambitioner vad gäller språkkunskaperna men anser att 
den språknivå som motionen vill uppnå ligger över en rimlig nivå. Därför anser vi att 
tjänstehandlingens svar är tillfredsställande.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Det är viktigt att de som jobbar inom äldreomsorgen har god kunskap i Svenska. Det 
gäller för övrigt inom de flesta yrken. Vi konstaterar att kravet på Svenska 3 innebär att de 
som studerar på vård- och omsorgsprogrammet inte skulle kunna söka jobbet. Det är helt 
orimligt. Att kunna språket är ett ansvar för den enskilde men också för arbetsgivaren. 
Ökade krav och möjligheter till utbildning i arbetet är således en nyckel. För att lyckas ska 
de anställda ses som värdefull resurs som ska ge god och kvalitativ service till våra äldre, 
istället för att ses som en lätt utbytbar komponent. Därför kräver vi socialdemokrater att 
kollektivavtal ska användas vid anställningar, något som sverigedemokraterna konsekvent 
motsätter sig. Det är också därför vi valde att öka resurserna inom äldreomsorgen istället 
för den skattesänkning som Sverigedemokraterna och de övriga högerpartierna i Nacka 
tvingade igenom.” 
 
- - - - - 
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§ 191 KFKS 2020/555 

Motion – Öka säkerheten för bilister under gångbroar 
Motion den 15 juni 2020 av Mikael Carlsson (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktiga att fatta följande beslut.  
 
Kommunfullmäktige noterar att natur- och trafiknämnden har vidtagit åtgärder utifrån 
förslagen i motionen. Utvärdering av resultatet samt uppföljning kommer ske under 2021. 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motion önskar att alla gångbroar över bilvägar ska inventeras och riskbedömas utifrån 
antalet nedslängda föremål på bilister. Motionären vill även att alla broar som anses farliga 
ska åtgärdas omedelbart. Nackapolisen och kommunens säkerhetsansvarig har tillsammans 
identifierat den mest anmälda bron och vidtagit åtgärder genom att montera ett skyddsnät 
vilket förhöjer befintligt broräcke. Försöket kommer utvärderas och om skyddsnätet 
fungerar preventivt kan lösningen användas även på andra broar i kommunen. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från natur-och trafiknämnden den 20 oktober 2020 § 170 
Tjänsteskrivelse från enheten för drift offentlig utemiljö, daterad den 16 september 2020 
Bilaga Motion - Öka säkerheten för bilister under gångbroar (NL) 
 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C) och Khashayar 
Farmanbar (S), bifall till förslaget från natur-och trafiknämnden. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från natur-och 
trafiknämnden – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§ 192 KFKS 2020/553 

Motion – Tidigarelägg satsningar på gång- och 
cykelbanor 
Motion den 15 juni 2020 av Lisskulla Zayane och Ninni Lindberg (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut.  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktiga fatta följande beslut.  
 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
I motionen beskrivs att andelen cyklister under första tertialet 2020 har ökat med 41 % i 
jämförelse med samma period året innan. Motionärerna menar att kommunens cykelbanor 
är i varierande standard, och inte möter upp cyklisternas behov och krav på utformning av 
infrastrukturen idag. Det finns även idag många brister på kommunens cykelbanenät, och 
för att höja säkerheten är det viktigt att alla typer av brister ses över och åtgärdas 
omedelbart. I motionen föreslås att de trafiksäkerhetshöjande åtgärderna i projekt 
"Cykelpaket 2022" ska genomföras per omgående, samt att alla åtgärder inom kommunens 
"strategi för cykelsatsningar" som går att genomföra oberoende andra byggprojekt, ska 
tidigareläggas.  
 
För investeringsprojektet "Cykelpaket 2022" finns idag redan planer på olika åtgärder, vilka 
i mån av tid och resurser påbörjas så snart som möjligt. Trafikenheten arbetar kontinuerligt 
med cykelinvesteringsprojekt, i den takt som såväl verksamhetens resurser kan genomföra 
liksom förutsättningarna i den lokala infrastrukturen i Nacka kommun. De åtgärder om 
beskrivs i "Strategin för cykelsatsningar", som antogs 2014, har under de senaste åren 
betats av. Nya förutsättningar och förändringar påverkar dock den åtgärdslista som då togs 
fram, vilken under årens lopp har reviderats. En del åtgärder har inte blivit aktuella att 
genomföra, andra är påbörjade men utan tidplan och en del är inte aktuella på grund av 
rådande och kommande exploateringsprojekt. Med detta anser Natur- och trafiknämnden 
att alla projekt inom ramen för strategin är behandlade, och med ovanstående motivering 
på respektive förslag anser att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna i 
motionen. 
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 15 december 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från natur-och trafiknämnden den 10 november 2020, § 191 
Tjänsteskrivelse från trafikenheten, daterad den 22 oktober 2020 
Bilaga Motion - Tidigarelägg satsningar på gång- och cykelbanor (MP) 
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade bifall till förslaget från natur-och trafiknämnden. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från natur-och 
trafiknämnden – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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 15 december 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 193 KFKS 2020/1129 

Remittering av motioner från kommunfullmäktige den 
14 december 2020 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott remitterar motioner väckta i kommunfullmäktige den 14 
december 2020, enligt tabell nedan. 
 
Detta beslut är villkorat av kommunfullmäktiges beslut av den 14 december 2020 om att 
remittera motionerna till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Detta beslut fattas med stöd av punkten 1.2 i kommunstyrelsens delegationsordning. 
 

Remittering av motioner från kommunfullmäktige den 14 december 2020 
Motion D-nr Remitteras till Utskott 

Motion – Likvärdighet 
förskola skola (S) 

KFKS  
2020/1182 

UBN KSAU 

Motion – Miljödeklarera 
byggande av flerfamiljshus i 
Nacka (NL) 

KFKS  
2020/1183 

MSN och KS KSMU 
 
KSSU 

 

Ärende 
Kommunstyrelsen har delegerat till kommunstyrelsens arbetsutskott att besluta om 
remittering av motioner som anmälts i kommunfullmäktige och där överlämnats till 
kommunstyrelsen för beredning. Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 14 december 
2020 väcktes 2 motioner. I detta ärende presenteras förslag på remittering av dessa 
motioner 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten, daterad den 15 december 2020 
Bilaga 1 Motion – Likvärdighet förskola skola (S) 
Bilaga 2 Motion – Miljödeklarera byggande av flerfamiljshus i Nacka (NL) 
 
 
 



 
46 (47) 

 15 december 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från juridik- 
och kanslienheten – och fann att arbetsutskottet hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 
- - - - - 
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 15 december 2020 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 194 

Övriga frågor 
 
Stadsdirektör Lena Dahlstedt informerade om vaccinerbjudandet och julgåvan som gått ut 
till alla medarbetare och som mottagits mycket väl. Alla medarbetare i kommunen har fått 
erbjudande om gratis vaccinering mot årets säsongsinfluensa. Alla har också en julgåva som 
tack för ett fantastiskt arbete under året. Julgåvan kommer i form av ett presentkort om 
500 kronor som medarbetaren kan använda hos företag i Nacka kommun. Det är ett också 
bra sätt att stödja det lokala näringslivet i pandemitider. 
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